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Abstract

        
Methods to assess emotional reactions in old aged people are predominantly confined to physiological or biochemical variables. In an experiment the authors examined whether variables of gesture and verbal activity are indicators of emotional states. Ninety-six old-aged women took part in the experiment which had two experimental and two control conditions. Subjective variables, physiological variables, and variables of expression were assessed. The results show that emotional reactions are expressed in variables of verbal activity but not in variables of gesture.


      
        
Zusammenfassung

        
Methodische Ansätze zur Erfassung emotionaler Reaktionen alter Menschen sind gegenwärtig auf die Erhebung physiologischer und biochemischer Variablen beschränkt. In einem Experiment wird untersucht, ob Variablen der Gestik und Sprechaktivität Indikatoren für emotionale Reaktionen sind. 96 alte Frauen nahmen an einem Experiment mit zwei emotionalen und zwei Kontrollbedingungen teil. Es wurden subjektive, physiologische und ausdrucksmäßige Variablen erhoben. Die Ergebnisse zeigen, daß sich emotionale Reaktionen in Variablen der Sprechaktivität ausdrücken, nicht jedoch in gestischen Variablen.
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